
臺北市立第一女子高級中學 

Taipei First Girls High School 

綠園紀事 – 綠衣使節團        主筆：劉蘋萱 

 

【活動主題：2023年大阪府立北野高等學校交流活動】 

 

【活動日期：112年 7月 26日上午 9:00～下午 12:30】 

 

【活動地點：北一女中至善二樓會議室、北一女中校園與校史室、國立臺灣博物館】 

 

【活動報導】 

 

            本校綠衣使節與日本大阪府立北野高等學校交流活動於 112 年 7 月 26 日展開，

當日上午九時，北野高校師生在使節們的熱烈歡迎下蒞臨北一女中。活動由雙方師長

致詞拉開序幕，本校陳智源校長嘉許使節們在迎賓中所展現的熱情，深切期盼兩校情

誼能深厚恆久；北野高等學校的山本美里老師也特別準備了中文致詞，表達對本校熱

情接待的感謝，並祝福當日活動能順利進行。 

 

           交流活動為增進雙方了解，首先由綠衣使節簡報部向來賓介紹臺灣與北一女中。

簡報的內容豐富、頁面精美，不僅含括臺灣的景點名勝與在地小吃，還有對本校課程

特色、學生活動以及社團組織的詳盡說明。接著由北野高校進行分享，學生們採用趣

味問答的形式，使與會者更有參與感，並介紹高校學生的時間規劃表，呈現不同國情

下的高中生日常生活。他們亦表演了學校的特色跳繩，讓在場眾人皆驚呼連連、躍躍

欲試，會場內充滿歡聲笑語，氣氛融洽。 

             

            第二階段交流活動為校園與校史導覽。使節們精心規劃動線，在校園巡禮的過

程中，精要且流暢的為北野高校學生介紹校內建築、分享校園生活趣事，並於回應提

問中，展現高度的專業與熱忱。待導覽結束返回會議室，便到了雙方學生個別交流的

時間。學生們積極互動、對談熱絡，紛紛交換小禮物與聯絡方式，更不忘留影紀念。

在交流活動來到尾聲時，使節們也與北野高校學生們拍攝大合照，使睽違四年的實體

交流成為獨一無二的美好回憶。 

 

            最後的交流活動為校外參訪，使節們與北野高校學生共同前往臺灣博物館，館

內氛圍使大家靜下心來欣賞文物與吸取新知，專注地聆聽導覽員對臺灣歷史脈絡及特

有物種的詳細介紹，透過豐富館藏與解說，學習了許多課外知識。隨著時間流逝，導

覽逐漸趨近尾聲，綠衣使節們在大廳依依不捨地與北野高等學校的師生們道別，也期

待著未來能有更多交流與參訪的機會。 
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▲ 圖 1  綠衣使節接待北野高校師生            ▲ 圖 2  北一女中與北野高校兩校學生 

 

▲ 圖 3  北一女中陳智源校長致詞                  ▲ 圖 4  北野高校山本美里老師致詞 

 

 

                   ▲ 圖 5  兩校相互贈禮                     ▲ 圖 6  北野高校學生展示學校跳繩特色 
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           ▲ 圖 7  校園導覽與校史室導覽                               ▲ 圖 8  校史室巡禮 

 

             ▲ 圖 9  國立臺灣博物館導覽                                 ▲ 圖 10  臺博館巡禮 

▲ 圖 11  大合照 
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【Topic：2023 Exchange between TFG student ambassador and Osaka prefectural Kitano High  School】 

【Date：July 26th, 2023 9:00 a.m.～12:30 p.m.】 

【Location：Taipei First Girls High School, National Taiwan Museum】 

【News report】 

The exchange between Taipei First Girls High School and Osaka prefectural Kitano  High 

School took place on July 26th. Although the weather was affected by the coming  typhoon, it wouldn't 

affect the mood of the ambassadors. With great excitement and  carefulness, the ambassadors had 

gotten ready for their first reception. 

Due to the COVID-19 pandemic, it’s been 5 years since the students of Kitano High  School visited 

TFG, therefore, the ambassadors cherished the opportunity to interact with the  foreign visitors. In the 

beginning ceremony, Yamamoto Misato, the teacher of the Kitano High  School greeted the ambassadors 

in Chinese. The sincerity of the guests truly moved the  ambassadors. The principle also encouraged them 

to seize the precious chance and learn from  each other. 

The TFG student ambassadors first introduced Taiwan, TFG, and themselves in a  presentation. 

They mentioned plenty of iconic food and tourist attractions in Taiwan, as well  as some fun facts and 

activities of TFG, hoping to leave a friendly and professional  impression. The Kitano High School also 

shared some of their special school events and the  appealing tourist attractions in Osaka. Moreover, 

students of Kitano High School also showed  the unique type of jump ropes in their school. Some of the 

ambassadors and the principal had  a great time experiencing the rare tradition. The ambassadors got 

acquainted with their culture  and were astonished by the various customs in different countries. 

Afterwards, the ambassadors toured Kitano High School around our campus and  history room, 

explaining the lifestyle, historical events and architecture in TFG. Fortunately, it  wasn’t raining heavily, so 

the ambassadors could introduce the beauty and history of the  architecture to the guests. The guests from 

Kitano High School paid high attention to the tour,  and the ambassadors spared no effort to share all the 

details and interesting things of TFG to  the guests. 

Next, the ambassadors exchanged gifts and had further conversations with the students  from 

Kitano High School, discussing experiences, fun facts, and cultural differences. They  also traded their 

social media accounts to keep in touch. Under heated discussions and  cheerful laughter, the 

communication time came to an end. After taking group photos, the  ambassadors and the guests head to 

their next destination–National Taiwan Museum. 

The guide introduced them to the history of the museum, the discovery process and  discoverers 

of Taiwanese plants and animals, and the culture of the aborigines. They were  amazed by the 

magnificent building and abandoned assets in this beautiful island, and  gratitude for the predecessors’ 

effort in gaining the information we learned today. The tour  drew a perfect end for the exchange. The 

ambassadors and guests from Kitano High School  said farewell reluctantly and looked forward to 

seeing each other in the future. 
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【活動主題：2023北野高校交流】 

 

【活動日期：2023年 7月 26日 9:00～12:30】 

 

【活動地點：台北第一女子高校至善 2階会議室、国立台湾歴史博物館】 

 

【活動報導】 

 

7月 26日、本校の使節団と日本の大阪府立北野高校は交流会を行いました。

九時にイベントは親善大使の挨拶から始まり、そして本校の校長と北野高校の山本

美里先生から、北野高校と北一女の友好や交流の順調を祝う挨拶がありました。 

 

まず、使節のプレゼン部門は台湾と本校を紹介しました。さらに、北野高校

の生徒は面白い QAで大阪と北野高校を紹介しました。特別な縄跳びもパフォーマン

スし、生徒たちは盛り上がっていました。 

 

次に、使節は北野高校の生徒をグループ分けし、北一女の歴史や建物を紹介

したり、賑やかに会話して、連絡先とプレゼントを交換しました。そして、集合写

真を撮り、台湾歴史博物館へ参観しに行きました。台湾歴史博物館で、台湾につい

てのガイドがありました。 

 

楽しい時間はあっという間に過ぎ、12時半に交流は終わりました。今回の交

流で、両校の間には忘れられない繋がりができたと思います。今後も交流が続いて

いくことを願っています。 
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